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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mátrai Erőmű: nem jó, de nem is tragikus?" 

Tisztelt Miniszter úr, Tisztelt Ház!

Az LMP régóta követeli a Mátrai Erőmű bezárását, ami nemcsak az ország legnagyobb szén-dioxid
kibocsátója, de újabban jelentős környezetszennyező is.

A nyári  vízszennyezés  után  november  elején  kén-  és  foszfortartalmú  gáz  képződött  az  erőmű
telephelyén. A megyei katasztrófavédelmi igazgatóság mobil laborja lakossági bejelentés alapján
érkezett a helyszínre. Az elvégzett műszeres mérésekből kiderült: kénhidrogén, nitrogén-monoxid
és  foszfor-hidrogén  képződött  a  technológiai  víztározóban,  feltehetőleg  az  ott  felgyűlt  szerves
anyagok  bomlása  miatt.  Az  erőmű mellett  idén  februárban  kezdte  meg  működését  a  Mészáros
Lőrinc érdekeltségébe tartozó Viresol Kft. gabonafeldolgozó üzeme, ami ugyanabba a víztározóba
juttatja a szennyvízét.

Az  erőmű  dolgozói  november  6-án  észlelték  először  a  mérgező  gázok  jelenlétét.  Rengetegen
mentek  haza  munka  közben,  légúti  és  egyéb  rosszullétre,  hasmenésre,  fejfájásra,  hányingerre
panaszkodva.  A Heves  megyei  katasztrófavédelem  viszont  csak  november  12-én  adott  ki  egy
szűkszavú közleményt. Addig senki sem tájékoztatta a lakosságot. A környék polgármesterei is csak
a  sajtóból  értesülhettek,  mert  sem  a  katasztrófavédelem,  sem  az  üzemek  hivatalosan  nem
tájékoztatták őket.

Az  Országos  Katasztrófavédelmi  Főigazgatóság  és  a  Mátrai  Erőmű  november  22-én  tartott
sajtótájékoztatót, ami leginkább a Csernobil sorozatra emlékeztetett: a helyzet nem jó, de nem is
tragikus. Az újságírók kérdésére általában annyit  válaszoltak,  hogy folyik a vizsgálat,  mindenki
biztonságban van, és egyébként sem akarnak a részletekbe belemenni,  mert úgyse értené senki.
Pontos mérési adatokkal azóta sem szolgált senki.



Az eset kapcsán joggal merülhet fel a gyanú, hogy igyekeznek eltussolni, hogy mekkora is a baj,
mert kellemetlen lenne beismerni, hogy Mészáros Lőrinc gyára okozza a szennyezést.

Tisztelt Miniszter úr!

Nem gondolja, hogy a XXI. században ez a tájékoztatási szint már nem elégséges? A lakosság és az
üzemben dolgozók joggal várnak válaszokat!

Milyen  koncentrációban  mértek  mérgező  gázokat?  A  lakosság  vagy  az  üzemben  dolgozók
veszélyben voltak?

Ki a felelős a szennyezésért és milyen bírságra számíthat?

Mit  tesznek  a  szennyezés  elhárítása  érdekében?  Ha  a  paksi  atomerőműben  lenne  komoly
üzemzavar, akkor is hasonlóan „gyors és alapos” tájékoztatásra számíthatunk?

Üdvözlettel,

Csárdi Antal
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